
A diákoknak tartott elő-
adásokkal együtt, össze-
sen hat alkalommal ke-
rült színpadra, vonzott 
telt házat és kapott vas-
tapsot a Tapolcai Musical 
Színpad  Abigél előadása 
a Tamási Áron Művelő-
dési Központban május 
18-a és 21-e között. 

Az előadás különlegessége 
volt, hogy Vitay Georgina 
főszerepének alakítására  
két szereplő, Tóth Kiara és 
Bali Mónika is lehetőséget 
kapott. Minketten három 
előadásban bizonyíthatták 
rátermettségüket. Szabó 
Magda regényéből 1977-
ben készült egy kiváló 

négyrészes filmsorozat, 
majd belőle egy mozi-
film is. Vitay Georgina 
“matulás” iskolai idősza-
kának drámai lelki mély-
ségeket és magaslatokat 
felmutatni tudó történe-
tét és szereplőit akkori-
ban egy egész ország a 
szívébe zárta. Korántsem 
meglepő, hogy évtize-
dekkel később a musical 
világa is befogadta azt. 
Somogyi Szilárd rendező, 
Kocsák Tibor zeneszerző 
és  Miklós Tibor hármasa 
színházba, zenébe, ének-
be öltöztette a művet, a 
Rock Színház társulata 
pedig 2008 után több száz 
alkalommal vitte sikerre 

a kifejezetten jól sikerült, 
fülbemászó slágereket és 
hiteles atmoszférát te-
remtő zenés darabot. A 

Tapolcai Musical Színpad 
előadásai, egy-egy frissen 
bemutatott darab tőlük, 
Tapolca színházi életének 

legnépszerűbb eseményei, 
ünnepei... Folytatása 4. 
oldalon Hat előadáson... 
címmel...

 Online újságunk: www.tapolcaimedia.hu
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Kőbunkó  
A vélemény szabad, 
de sajnálatos módon 
a szavak, a mondatok 
ma gyakran kőbunkó-
ként használatosak. Az 
alapfogalmak és a vitát 
gerjesztő ok, vagy okok 
tisztázása nélkül pedig 
minden vita meddő, 
legfeljebb a kocsmai 
véleménynyi lvánítás 
színvonalán marad. Ezt 
az ókori görög, római 
gondolkodók tudták, a 
facebook kocsmapoliti-
kusai nem. Vérre menő 
vitákat, véleményeket, 
kommenteket látni a 
világhálón, a népszerű 
megosztó oldalakon, 
amelyek egyrészről azt 
igyekeznek megmutat-
ni, hogy ki miben és ki-
nek hisz, illetve milyen 
indulatok vagy érdekek 
vezérlik a kommentelőt. 
Másrészről viszont azt 
bizonyítják, hogy a fent 
említettek tisztázására 
abszolút nem alkalmas 
az említett kommuniká-
ciós felület. Az indulat 
és érdekreakciók, a félre-
értett gondolatok pedig 
sokkal inkább feszültsé-
get szülnek, mint meg-
értést, vagy eredményt. 
                /Töreky László/

JEGYZET260 éve született Batsányi János

Koszorúzások, megemlékezések, kulturális műsorok, időkapszula elhelyezés. A Tapolcai Városszépítő 
Egyesület szervezésében a Batsányi emlékhelyeken, a szülőháznál, a városi múzeumnál,  Batsányi János és 
Baumberg Gabriella tóparti szobrainál emlékezett a város a 260. évfordulón. A témában született cikkeink az  
5. és 6. oldalon olvashatók.                                                                                                                   /fotó:Töreky László/

 A színpadkép, az előadói teljesítmények, a rendezői megoldások több, mint él-
vezhetővé tették a produkciót                                                                                  Fotó: tl

Nagy siker lett a 
“tapolcai” Abigél
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Fókuszba került a helyi közrend és közbiztonság is
Tizenöt előterjesztést tár-
gyalt meg május 19-én a 
Tamási Áron Művelődési 
Központ emeleti nagy-
termében a város kép-
viselő-testülete. Többek 
között döntöttek több 
városi tulajdonban lévő 
ingatlan hasznosításá-
ról, megszavazták egy új 
múzeumi kiállítótér be-
ruházás önrészének biz-
tosítását, meghallgatták a 
rendőrség szakmai beszá-
molóját, de többek között 
elfogadták a sport- és ifjú-
sági kapcsolatokért felelős 
tanácsnoki poszt jelöltjét 
és megválasztották a Ta-
polca Kft új felügyelőbi-
zottságát és a Tapolcai 
Média Kft. kuratóriumá-
nak elnökét és tagjait is. 
A testületi ülés felvételről 
megtekinthető a Tapolcai 
Média facebook oldalán, 
az előterjesztések szövegei 
teljes terjedelmükben a 
tapolca.hu internetes fe-
lületen elérhetők.

A város testületének tagjai 
miután meghallgatták az 
önkormányzat pénzügyi 
irodavezetőjének rövid ösz-
szefoglalóját, elfogadták a 
2022-es költségvetés végre-
hajtásáról szóló rendeletet 
és a költségvetési pénzma-
radványok felhasználását. 
Elhangzott, kiegyensúlyo-
zott gazdálkodás mellett, a 
tavalyi évet 4 milliárd 713 
millió forint kiadással, il-
letve 5 milliárd 420 milliós 
bevétellel zárta a tapolcai 
önkormányzat.
Egyhangúlag támogatták 
a képviselők, hogy a Wass 
Albert Könyvtár és Mú-
zeum, továbbá a Tapolcai 

Kertvárosi Óvoda részére 
a város költségvetése 470, 
illetve 250 ezer forint tá-
mogatást biztosítson. Az 
óvoda a Balatoncsicsói 
Erdei Óvoda, a Festetics 
Állatpark, a Nagymező 
Látogatóközpont, illetve a 
Természet Házába történő 
csoportos utaztatásra és 
egyéb kapcsolódó költségek 
finanszírozására fordíthatja 
az összeget, a könyvtár pe-
dig kulturális programokat 
valósíthat meg a pénzből.
Szoboszlai Tibor rendőr 
ezredes, tapolcai kapitány-
ság vezető a rendőrség 
egyébként egyhangú dön-
téssel támogatott 2022-es 
beszámolóját további fon-
tos, a helyi közrendet és 
közbiztonságot érintő gon-
dolatokkal egészítette ki. 
Elmondta, az elmúlt idő-
szakban sikerült fenntarta-
ni a helyi közbiztonságot, 
a városban a bűncselek-
mények száma stagnált. A 
lopások számában ugyan 
jelentős mértékű csökke-
nés volt tapasztalható, ám 
a csalások száma növekvő 
tendenciát mutat az utóbbi 
időben. Ezen belül a rend-
őrkapitány az online tér-
ben zajló, akár több milliós 
veszteségeket okozó csalá-
sok jól érzékelhető előre-
törését emelte ki és kérte a 
lakosságot, hogy különös 
óvatossággal járjon el ban-
ki és személyes adatainak 
telefonos, vagy internetes 
megadásánál. A rendőr-
kapitányhoz a képviselők 
több kérdést intéztek, töb-
bek között konkrét eseteket 
is felemlítve az utcán életvi-
telszerűen és közerkölcsöt 
sértő módon élők elleni fel-

lépés, a városi gyorshajtók 
traffipaxos megfékezése, a 
térfigyelő kamerarendszer 
hasznossága és bővítésének 
fontossága, az illegális hul-
ladéklerakás elleni fellépés 
témáiban, illetve a város 
problémásabb helyein a 
rendőri jelenlét szükséges-
sége, fokozása is szóba ke-
rült. Szoboszlai Tibor rend-
őr ezredes minden kérdésre 
megválaszolt, ígéretet tett, 
hogy a rendőri jelenlét le-
hetőségeit igyekeznek a jö-
vőben megteremteni, illetve 
arra biztatta a tapolcaikat, 
hogy minden esetben te-
gyenek bejelentést, ha 
vétséget, bűncselekményt 
tapasztalnak. A helyi rend-
őrség munkáját, erőfeszíté-
seit a polgármester és több 
képviselő is megköszönte, 
ahogy a rendőrkapitány is 
köszönetet mondott a város 
támogatásáért, a példaérté-
kű együttműködésért. 
Egyhangúlag megszavaz-
ták: közel 29 millió forin-
tos önrészt biztosít Tapolca 
város költségvetése a Wass 
Albert Könyvtár és Múze-
um Templom-dombi épü-
letének padlásterébe terve-
zett új múzeumi kiállítótér 

megvalósításhoz. A Nem-
zeti Kulturális Alap pályá-
zatán elnyert mintegy 36 
millió forint 50 százalékát 
használhatja csak fel infra-
strukturális fejlesztésre az 
intézmény, ezért a megvaló-
sításban nyertes 46 milliós 
árajánlat kifizetéséhez szük-
séges a város támogatása- 
áll az előterjesztésben.
Felmentették a korábbi ta-
gokat, helyettük pedig Bog-
nár Róbertet, Horváth Ernőt 
és Töreky Ferencet választot-
ta meg a testület a Tapolca 
kft. felügyelőbizottságába 
hét képviselői igen és öt tar-
tózkodás mellett.
Döntés született a Tapolca 
Média Kft. új kuratóriumi 
elnöke és tagjelöltjei sze-
mélyét illetően is. Az alapít-
vány elnöki tisztségét május 
19-től Varga Tibor István-
né látja el, a kuratórium 
tagjai Szatmári Jánosné és 
Hangodi László lettek.
Az önkormányzat sport- és 
ifjúsági tanácsnokának sze-
mélye körül sem volt vita, 
Horváthné Somogyi Ildikó 
jelölését viták nélkül támo-
gatták a város önkormány-
zatának döntéshozói. 
                           /Írás, fotó:tl/

Támogatást kapott  a Tapolca Kft. új felügyelőbizottsága 

Informális értekezletre 
hívta össze Dobó Zoltán 
polgármester a város ön-
kormányzati képviselőit, 
illetve az illetékes bizott-
ságok tagjait május 9-én, 
hogy több döntésre váró 
ügyben tájékoztatást ad-
jon, illetve kikérje véle-
ményüket. 

Ilyen ügy volt a Marad-
ványhasznosító Zrt. által 
Tapolcának felajánlott, a 
város határaitól viszonylag 
távol eső öt kisebb külte-
rületi kivett mocsárrészt 
érintő kérdés is. Az öt osz-
tatlan közös területrész 
tulajdonjogát csak azzal a 
feltétellel kapta volna meg 
a város, hogy mindegyiket 
átveszi. A jelenlévők a te-

rületek elhelyezkedésének, 
rövid és hosszú távú hasz-
nosítási lehetőségeinek fi-
gyelembevételével az átvé-
teltől történő elállás mellett 
foglaltak állást. Lassan hat-
van kamerával rendelkezik 
a város térfigyelő rendsze-
re, mely mögött komoly, 
folyamatosan fejlesztett 
hálózati infrastruktúra áll. 
Az informális értekezlet-
re meghívott szakember 
Németh Attila vállalkozót 
arról kérdezte a város pol-
gármestere, hogy a kame-
rarendszer további fejlesz-
tése milyen költségekkel és 
műszaki kihívásokkal jár a 
jelen viszonyok között. A 
vállalkozó elmondta, a ka-
merák telepítésénél három 
fontos műszaki feltételt kell 

biztosítani, ez a kamera 
tápellátásának és megfelelő 
rögzítési helyének biztosí-
tása, hogy az optika megfe-
lelő módon odalásson aho-

va szükséges, illetve, hogy 
a kamera ráláthasson va-
lamelyik magaslati ponton 
elhelyezett fejállomásra. ... 
Folytatás a 3. oldalon...

Elkészült nagymedence terv, kamerarendszer fejlesztés...

Németh Attila tájékoztatta a jelenlévőket a kamerarend-
szer fejlesztésének  lehetőségeiről és korlátairól    Fotó:tl
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Közgyűlést tartott a köz-
elmúltban a  Vakok és 
Gyengénlátók Veszprém 
Megyei Egyesülete ta-
polcai csoportja a pol-
gármesteri hivatal ud-
vari tanácstermében. Az 
eseményen részt vett és 
beszámolt a 2022-es év 
érdekvédelmi munkáról 
Csehné Huszics Márta 
megyei elnök. Dobó Zol-
tán polgármester pedig 
ahogy korábban, ezúttal 
is a város támogatásáról 
biztosította a helyi ér-
dekvédelmi szervezetet.

A megjelent a tagságot, az 
önkormányzat képvise-
lőit, illetve a kedves gyer-
mekműsort adó Kazinczy 
iskola kisdiákjait Gábor 
Istvánné, a szövetség helyi 
elnöke köszöntötte, majd 
a fiatalok énekeit, szavala-
tait követően átadta a szót 
a város polgármesterének. 
Dobó Zoltán elmondta, az 
egyesülettel már aláírta az 
önkormányzat a támoga-
tási szerződést, továbbá a 
szervezet térítésmentesen 
használhatja az önkor-
mányzat tanácskozó he-
lyiségeit, illetve egy egész 
napos kirándulás erejéig 
szintén ingyenesen igény-
be veheti az önkormány-
zat kisbuszait is. Csehné 
Huszics Márta megyei el-
nök a 2022-es év egyesüle-
ti, érdekképviseleti, illetve 

a tagság életminőségének 
javítása érdekében végzett 
munkájáról számolt be a 
tagság előtt. Elmondta, 
tavaly is segítették sors-
társaikat életvitelt segítő 
eszközökhöz való hozzá-
jutásban, ezen eszközök 
kiválasztásában, kipróbá-
lásban, és beszerzésében 
egyaránt. Számos esetben 
az egyszázalékos adófel-
ajánlásokból, megpályáz-
ható formában segítették a 
leginkább rászoruló sors-
társakat. Elhangzott, meg-
keresésre több esetben 
tanácsot adtak az akadály-
mentesítések szakszerű 
műszaki kivitelezéséhez, 
illetve számos olyan kö-
zösségi rendezvényen, 
összejövetelen, szemlé-
letformáló foglalkozáson 
vettek részt aktívan, amely 

a vakok és gyengénlátók 
társadalmi elfogadottsá-
gának erősítését szolgálta. 
A Hatpont Rehabilitáci-
ós Központ 2022-ben is a 
sorstársak elismerésével 
végezte tevékenységét- 
tájékoztatott a megyei 
elnök, aki elmondta, a 
központ az egyesület két 
helyiségében alakította ki 
működési helyét, megte-
remtve a lehetőségét, hogy 
a sorstársak a kommuni-
kációs, számítástechnikai 
és okos eszközök haszná-
latát elsajátítsák. Ugyanitt 
a Hatpont központnak 
köszönhetően a pszicho-
lógiai szolgáltatás, látás-
tréning és esetkezelő fog-
lalkozás is elérhető volt, 
illetve elérhető a látássé-
rültek számára. 
           /Írás, fotó: Töreky L./

Az egyesület segíti a sorstársakat, 
ahogy a város is a helyi csoportot

Balról Gábor Istvánné, jobbról Csehné Huszics Márta

“Javaslataink között volt amit befogadtak, a baj az, hogy sokat nem”
Több, mint félszáz helyi 
és környékbeli pedagó-
gus vett részt május 17-én 
azon a Tamási Áron Mű-
velődési Központban tar-
tott fórumon, ahol Nagy 
Erzsébet, a Pedagógusok 
Demokratikus Szakszer-
vezetének képviselője 
számolt be a kormányzat 
illetékeseivel az elmúlt 
időszakban folytatott, a 
státusztörvénnyel, illet-
ve a köznevelési törvény 
tervezett módosításával 
kapcsolatos tárgyalások-
ról, azok eredményeiről, 
de leginkább eredmény-
telenségéről.

A kormányzat illetékese-
ivel történő egyeztetések 
egyik vezéralakja az előz-
ményekkel kapcsolatban 
elmondta, az EU ragasz-
kodott hozzá, hogy a szak-
szervezetek is legyenek 
benne abban az úgyneve-
zett monitoring bizottság-

ban, amely azt vizsgálja, 
hogy a kormány megtett-e 
mindent azoknak a célok-
nak a teljesítéséért amit ko-
rábban írásban is felvállalt. 
– A monitoring lényege, 
hogy aszerint adnak vagy 
nem adnak pénzt az or-
szágnak, hogy a vállalások, 
a “mérföldkövek” teljesül-
nek, avagy nem. Az EU 
illetékesei úgy látják, hogy 

a kormány arról számol 
be, hogy teljesít, ugyan-
akkor ennek ellenkezőjét 
tapasztalják. A monitoring 
bizottságot arra találták 
ki, hogy derítse fel a hely-
zet ellentmondásait, hogy 
a tényleges ellenőrzés, a 
valóság feltárása megva-
lósulhasson – tájékoztatta 
a jelenlévőket Nagy Erzsé-
bet. A PDSZ képviselő-
je úgy vélekedett, hogy a 
kormány olyan jogszabályt 
akar alkotni a státusztör-
vény és a köznevelési tör-
vény módosításával, amely 
nem felel meg az uniós 
vállalásoknak. – Javaslata-
ink közül volt amelyeket 
befogadtak, a baj az, hogy 
sokat viszont nem – fogal-
mazta meg csalódottságát 
az előadó.– Több vállalá-
sa van Magyarországnak, 
amely arról szól, hogy 
“olyan jogszabályokat kell 
alkotni, amely vonzóvá 
teszi a pedagógus pályát, 

amely nem vesz el szerzett 
jogokat, továbbá nem sért 
autonómiát”. Ez a státusz-
törvény, amely ellen til-
takozási hullám indult el, 
megfelel ezeknek a vállalá-
soknak? – tette fel a költői 
kérdést a szakma képvi-
selői előtt a szakszervezet 
embere. Nagy Erzsébet ké-
sőbb gyakorlati oldalról is 
megvilágította az elmon-
dottakat, különös tekin-
tettel a szférában dolgozók 
bérezésének, munkaidő 
beosztásának kérdéseire, 

azok ellentmondásaira. 
Elhangzott: többek között 
jó bértarifa rendszerre, a 
munkaviszonyban eltöltött 
idő figyelembe vételére, 
honorálására, a végzett-
ség szerinti bér differen-
ciálásra lenne szükség. Az 
előadó a vitatott tárgya-
lások bővebb, naprakész 
megismeréséhez és meg-
értéséhez többek között a 
nedolgozzingyen.hu hon-
lapon közzétett informáci-
ókat is ajánlotta a jelenlé-
vők figyelmébe. /tl/   

Félszáz érdeklődő a szakszervezeti tájékoztatón    Fotók: tl

Nagy Erzsébet (PDSZ)

... Folytatás a 2. oldal-
ról... A műszaki érvekkel 
egyetemben elhangzott, 
egy-egy térfigyelő kame-
ra megfelelő elhelyezése a 
különféle külső feltételek, 
adottságok miatt akár je-
lentős költségtöbblettel 
is járhat, így annak árát 
kameránként külön kell 
meghatározni. Ami biz-
tos, hogy a költség egy 
kamerára vetítve milli-
ós nagyságrendű tétel. 
Dobó Zoltán az elmon-
dottak ellenére arra kérte 
a vállalkozót, hogy egy 
kalkulációt készítsen az 
önkormányzat számára. 
Elkészült a város önkor-
mányzata által, a városi 
termálstrand területére 
tervezett nagymedence 
megvalósítási és látvány-
terve. A dokumentumo-
kat projektoros kivetítőn 
tekintették meg az infor-
mális értekezlet résztve-
vői. Puskás Ákos alpol-
gármester elmondta, az 
új medence ha elkészül, 
annak egy része mélyebb 
úszómedenceként, illetve 

egy alacsonyabb vízszintű, 
játékos-kalandparkos jel-
leggel funkcionáló létesít-
mény lenne. A képviselők 
megtudhatták, hogy építé-
si tervdokumentáció még 
nem áll rendelkezésre ám 
a jelen árak melletti beke-
rülési értékbecslés elké-
szült. Eszerint 480 millió 
forint áfa nélküli költség-
gel készülhetne el az új me-
dence, ha holnap elindulna 
az építkezés. Erről azonban 
egyelőre nincs szó, hiszen 
pályázati segítség nélkül 
Tapolca szinte biztosan 
nem tudja felvállalni a be-
ruházás költségeit. Elké-
szült a város több eladásra 
szánt ingatlanának szak-
értői értékbecslése. Ezek 
között nagy hangsúlyt ka-
pott az informális megbe-
szélésen a volt Tamoil kút 
területe, amelynek a város 
érdekeinek legmegfele-
lőbb hasznosítása, illetve 
eladási árának meghatá-
rozása volt a bizottsági 
tagokkal és képviselőkkel 
lefolytatott egyeztetések 
legfőbb célja. /tl/

A tervezett nagymedence látványképe    Forrás: önkorm.
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Hat előadáson bizonyított színvonal

... folytás a címlapról ...
A nagy létszámú, Halápiné 
Kálmán Katalin vezette 
csoport, (kiegészülve ez-
úttal az Antalóczy Zoltán 
vezette Tamási Áron Szín-
társulat néhány tagjával), 
ezúttal is beváltotta a né-
zőtéren ülők reményeit. 
Az Abigéllel ugyanis egy 
jól megírt hazai musi-
calt,  II. világháborús tör-
ténelmi hátteret, remek 
látványvilágot, rendezői 
és előadóművészi telje-
sítményeket egyszerre 
adott a közönségnek a 
csapat. Nem térnék ki a 
mű részletesebb történe-
tére, annyit azért minden-
képpen érdemes belőle 
kiemelni, hogy az iskola 
udvarán álló, a lányok ál-
tal csodatévőként tisztelt 
Abigél szobor „csodá-
it”  a szoborhoz eljutta-
tott kívánságok alapján, 
a mindenki által lenézett, 

ügyefogyottnak hitt Kő-
nig tanár úr teljesítette. 
Úgy gondolom, egyebek 
mellett ez a (sajnos ma is 
fenyegető) háborús kö-
rülmények között lezajló, 
emberi lelket megtisztí-
tó, az igaz emberi értékre 
rámutató fordulat teszi a 
művet örökérvényűvé, ha-
sonlóan Nemecsek Ernő 
alakjához a Pál Utcai Fiúk-
ban. A látszat, az előítélet 
bizony gyakran csalóka, 
hiszen ki gondolná – ha 
nem ismerné korábbi elő-
adásaik színvonalát- , hogy 
egy kisvárosi társulat mire 
képes. Ezek a fiatal és ke-
vésbé fiatal  lányok és fiúk, 
akik a gyakran nehéz pró-
bákon, majd hat egymást 
követő előadáson helyt-
álltak, elképesztően szé-
pen és érzelemgazdagon 
énekeltek, jól mozogtak 
a színpadon (látszólag 
könnyedén túllendültek a 

pénteki kellemetlen perce-
kig tartó majd leállást oko-
zó függönymizérián is) 
minden elismerést megér-
demelnek. A rendezés, az 
előadások főszereplőinek 
énektudása, hiteles alakí-
tásai, a mellékszereplők já-
téka és nem utolsó sorban 
a technikai hátteret  biz-
tosító személyek munkája 
ismét alaposan kiérdemel-
te a közönség figyelmét és 
hosszantartó tapsban kife-
jezett elismerését. És a kö-
zönség mellett a városve-
zetését is. Az előadás előtt 
Halápiné Kálmán Katalin 
a város polgármesterének, 
Dobó Zoltánnak az alka-
lomra elküldött gondola-
tait tolmácsolta, amely a 
Tapolcai Musical Színpad 
tevékenységét, a város 
kulturális életében betöl-
tött szerepét méltatta, sok 
sikert kívánva a társulat-
nak.  /Írás, fotó:Töreky L./

A musical színpad tagjai és barátai előadását a közönség is nagy szeretettel fogadta

Békési Ella több mint 
száz darabos 20. századi 
menyegzői és báli ruha 
magángyűjteményéből, 
továbbá Bálint Józsefné, 
Bíró Lászlóné, N. Horváth 
Erzsébet, Szebegyinszki 
Istvánné, Tóth János Zol-
tán, Bilacsics Aurél tapol-
cai báli és esküvői ruha 
felajánlásaiból rendeztek 
bemutatóval színesített ki-
állítás megnyitót a Tamási 
Áron Művelődési Köz-
pontban május 15-én.

Az esemény szépszámú 
közönségét, a ruhákat be-
mutató amatőr modelleket, 
a különleges gyűjtemény 
tulajdonosát Barczáné Tóth 
Boglárka intézményvezető 
köszöntötte, az eseményt 
Dobó Zoltán polgármester 
nyitotta meg. Békési Ella 
a közönségnek elmondta, 
családja körében kezdte 

gyűjteni a szép emlékeket 
megidéző öltözékeket, a 
kiállítás egyik legrégebbi 
darabja egy 1896-os meny-
asszonyi ruha és egy frakk 
, amelyet még nagyapja és 
nagymamája viselt. Később 
tovább tágította a kört, a ro-

konok, barátok, ismerősök 
körében folytatta a gyűj-
tést...- tudhatták meg egye-
bek mellett a jelenlévők. A 
kiállítás május 31-ig lesz 
megtekinthető a helyszínen 
és munkanapokon látogat-
ható. /tl/

Örök emlékek öltözékeinek kiállítása

Koszorús lányok is megcsillanhattak a kifutón Fotó: tl

Nem mindennapi kon-
certtel ajándékozta meg 
a Tamási Áron Művelő-
dési Központ közönségét 
Hiroko Minakami hazá-
jában és világszerte egy-
aránt kedvelt japán zon-
goraművész, zeneszerző, 
aki Magyarországra kife-
jezetten a tapolcai fellépés 
miatt érkezett.

A 63 éves zenész Liszt, Cho-
pin, Smetana, Schubert mű-
veit éppen olyan érzékeny 
virtuozitással adta elő, mint 
saját szerzeményeit. Elő-
adásában ismert könnyű-
zenei slágerek dallamai, fel-
dolgozásai is felcsendültek. 
Egyebek között a Queen, 
Edith Piaf egy-egy slágere, 
vagy éppen a közönséggel 
is elénekeltetett Bella Ciao 
feldolgozása is élmény-

számba ment, hasonlóan a 
nagy romantikusok szerze-
ményeihez és több magyar 
vonatkozású mű interpre-
tációjához. A közel kétórás 
koncert élményszerűségét, 
nívóját a közönség szám-
talanszor kimutatott pozi-
tív reakciója, hosszantartó 
tapsa, ovációja bizonyította. 
A japán származású mű-
vésznőt Barczáné Tóth Bog-
lárka intézményvezető és 
Dobó Zoltán polgármes-
ter a legnagyobb tisztelet 
hangján köszöntötte. El-
hangzott, két olyan távoli 
ország, mint Magyarország 
és Japán, amely egyben két 
eltérő vallású és kultúrájú 
ország is, a koncert által 
egy kicsit közelebb kerülhet 
egymáshoz. Külön köszö-
net járt a tolmácsként jelen-
lévő, sokáig Japánban élő 
Kövesdi Anikónak, akinek 
óriási érdeme van abban, 
hogy Európai tartózkodá-
sa idején, tapolcai színpa-
don is láthatja és hallhatja 
a zenerajongó közönség 
Hiroko Minakami játékát. 

A művész kedves gesztus-
ként első szavaival magyar 
nyelven szólt a közönség-
hez, majd Chopin C-moll 
etűdjét és (bejátszott szim-
fonikus háttér mellett) a 
Long Road című, nagy ívű 
saját szerzeményét adta elő. 
Később Chopin egyik nok-
türnje, Smetana Moldva 
című szerzeménye és Astor 
Piezzola Libertango című 
megunhatatlan hangulatú, 
tüzes ritmusvilágú művé-
nek hangjai zengték be a 
színháztermet. Ez utóbbi-
ban (és később is néhány-
szor) a zongorajátékkal egy 
időben egy triola hangszert 
is megszólaltatott a művész, 
azzal játszva le a Libertangó 
híres harmonika szólamát. 
A későbbiekben a nyugati 
klasszikus zenén túl, Eu-
rópa könnyűzenéjének vi-

lágába is elkalandozott a 
japán művész, miközben 
a művekhez országokat, 
köztük japán tájakat, vá-
rosokat bemutató vetített 
fotók hangulata társult. 
Minakami Hiroko a zenei 
blokkok közti szünetekben 
személyes élettörténetének 
egy-egy mozzanatával, a 
zenéhez való viszonyával 
is megismertette a színvo-
nalas produkciókért már 
önmagában is hálás kö-
zönséget. Japánként is ki-
fejezte elköteleződését a 
nyugati zene és a népek, 
kultúrák közötti megér-
tés és tolarencia fontossá-
ga iránt, ugyanakkor arra 
kérte a hallgatókat, hogy 
becsüljék meg, értékeljék a 
magyar zenét, mert az nagy 
érték. A művész azonban 
Japánt, a japán kultúrát is 
népszerűsítette. Azonkívül, 
hogy japánul is énekelt, töb-
bek között arra is szánt egy-
két percet, hogy átöltözzön 
és a japán nők tradicionális 
viseletéről, a kimonóról is 
ejtsen szót. /Töreky L./

Neves japán zeneszerző, 
előadóművész mutatta be 
Tapolcán a nyugati zenét

A japán művésznőt Dobó Zoltán polgármester egy 
csokor virággal köszöntötte a koncert előtt        Fotó: tl
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Gálaműsorral örven-
deztette meg a várost, 
a tanulók szüleit, hoz-
zátartozóit a TBLÁI 
Batsányi János Ma-
gyar- Angol Két Tanítási 
Nyelvű Általános Iskola 
diáksága május 11-én a 
Tamási Áron Művelődé-
si Központ színházter-
mében.

A Batsányi iskola kul-
turális bemutatójának, 
a Batsányi Gálának a 
közönségét, vendégeit, 
köztük a város polgár-
mesterét, alpolgármes-
tereit, önkormányzati 
képviselőit, Vidosa Lász-
lóné címzetes igazgatót, 
Bajner Imre köszöntötte. 
A tanintézmény igazga-
tója a Batsányi Emlékhét 
programjaiban való aktív 
iskolai részvételre célozva 
azt hangsúlyozta, hogy az 
értékeket a gyerekek ér-
deklődésének megfelelő-
en célszerű átadni, ezért 
nem szabad passzív befo-
gadásra kárhoztatni őket, 
hiszen unatkozni fognak, 
elvesztik figyelmüket, 
nem jutnak el hozzájuk a 
fontos üzenetek. - A Ba-

tsányi Emlékhét kereté-
ben iskolánk egy kapszu-
lát helyezett el a Batsányi 

szobornál az utókor szá-
mára, benne sok olyan 
dokumentummal, amely 

arról szól, hogy élünk, 
mit teszünk a jelenben, 
hogyan ápoljuk Batsányi 
János kultuszát. Mindent 
azonban nem tudtunk 
beletenni ebbe az idő-
kapszulába: például azt a 
hetekig, hónapokig tartó 
szorgalmas munkát sem, 
amelyet diákjaink, peda-
gógusaink végeztek el, 
hogy most megmutassák 
nekünk tudásuk, tehet-
ségük legjavát- méltat-
ta köszöntőjében a gála 
jelentőségét és az abban 
résztvevők erőfeszítéseit 
Bajner Imre igazgató. /tl/ 
Fotók: Töreky L./

A Batsányi iskola kulturális bemutatója

Németh István Péter 
Költők főhajtása Bat-
sányi János előtt- cím-
mel tartalmas, egyben 
hangulatos előadással 
ajándékozta meg a na-
pokban a városi könyv-
tár közönségét. Az iro-
dalmi esemény ugyan az 
idén Batsányi János szü-
letésének 260. évfordu-
lóját ünneplő Batsányi 
Emlékhét rendezvényeit 
követően született meg, 
de célját, szellemiségét 
tekintve szorosan kap-
csolódott ahhoz.

Egyebek mellett dr. Décsey 
Sándor a városi könyvtár 
és múzeum igazgatója is 
erről beszélt köszöntőjé-
ben, majd előrebocsátot-
ta, hogy Németh István 
Péter előadása csak a kez-
det, hiszen az év folyamán 
több alkalommal is fog-
lalkoznak majd az intéz-
mény falai között Batsá-
nyival. – Ezúttal egy költő 
tolmácsolásában hallhat-
ják, hogy mint mondtak a 
költők a költőről- mondta 
az igazgató mosolyt csal-
va a közönség arcára és 
egyben felkonferálva az 
előadót.
Németh István Péter be-

vezetőjében elmondta, 
hogy az utóbbi években 
a covid járvány és a meg-
emlékezések jellegének, 
struktúrájának átalakulá-
sával összefüggő okokból 
elmaradtak a Batsányi 
évfordulókhoz, ünnepsé-
gekhez kötődő előadásai, 
de ezúttal igyekszik ott 
folytatni, ahol 10 éve egy 
nevéhez fűződő Batsányi 
kiadvánnyal abbahagy-
ta. – Nem csak Batsányi 
kortársai, hanem az utó-
kor, a XIX. és XX. század 
számos írástudója, de a 
kortársak is fejet hajtottak 
verseikkel Batsányi János 
előtt, ilyen volt három du-
nántúli költőnk, Matyikó 
Sebestyén József, Bodosi 
György és Kerék Imre, 
akik Siófokról, Pécsely-
ről és Sopronból küldték 
el műveiket tapolcai köl-
tőtársuknak – tudhatták 
meg a jelenlévők. Németh 
István Péter lebilincselő és 
hangulatos előadásában 
megmutatta, hogy Batsá-
nyi eszményei, személyi-
sége, életműve mély nyo-
mokat hagyott az utókor 
irodalmi nagyságaiban. 
Matyikó Sebestyén Jó-
zsef számára Batsányi Já-
nos és Keresztury Dezső 

életműve példakép, a két 
nagy név együtt pedig a 
magyarság, a szellemi mi-
nőség és az emberi tartás 
dicsérete volt. Matyikó 
komor hangulatú verse, a 
Hova ivódtak drága ned-
veid- In memoriam J. Ba-
tsányi című vers a költő 
saját szájából is elhangzott 
Tapolcán 2009. május 11-
én, a Batsányi emlékhét 
egyik rendezvényén: Ba-
zaltba zárva, porig feledve, 
némult árnyad köszönt a 
porból – Ég gyarmatán ját-
szik a lélek, dzsungel-éjed 
rácsára ki gondol... A Pé-
cselyi orvos-költő, Bodosi 
György számára Batsá-
nyi János hazaszeretete, 
dunántúli lelkülete, böl-
csességre törekvő, önnön 
indulatainak megszelídí-
tésre való törekvése volt 
a követendő példa, úgy 
tekintett rá, mind költő-
elődjére. Batsányi kapta-
tói című versének szel-
lemi alapjait Keresztury 
Dezső tanulmányából, A 
harag és a szeretet bilin-
cseiben című hangjáték-
ból és Batsányiról szóló 
félálarc verseiből merí-
tette: …Fő gondolata az, 
ami egykor volt, az Árva 
Haza. Nyelvet teremteni, 

új szavakat, hogy mívelt 
lehessen a nép…De mind 
csak tahók vagytok ti, akár 
előneveket viseltek, akár 
úrbéri terheket. Maradi 
nép! Sok csizmahordozó, 
fel sem fogjátok, mi az iga-
zi Lélek útja. Mezétláb is 
ami lépni, járni tanít: az 
Igazi Kaptató!
Kerék Imre a somogyi 
Háromfa falu szülötte, de 
Sopronban élt, ott ahol 
Batsányi befejezte kö-
zépiskolai tanulmányait. 
Ő azt a Füger festményt, 
portrét, jellemábrázo-
lást üdvözölte a Batsányi 
János arcképe, H. Füger 
festménye 1808 című szo-
nettjében, amely benne 

Batsányi legendás alakjá-
nak képét megőrizte: Lásd 
ezt a gránitból kifaragott 
arcot, könyörtelen tekin-
tetével: mint ellenállásra 
felhívó fényjel-kiold belő-
led minden salakot. A ver-
seitől rettegett a zsarnok, s 
ennyi elég volt, hogy értük 
lecsukják, s jónéhány spic-
li, dilettáns akarnok hajbó-
kolva várta érdeme jussát. 
Ferdén nézték literátor-
vezérek, nehogy vállukról 
juthasson magasra, holott 
elvük: “Tiszteld a tehetsé-
get!”- Tehetségnek persze 
magukat tartva, s egyiknek 
sem maradt üres a marka.
(Volt okádásig: “Hej te ron-
gyos élet!” ) /Írás, fotó:tl/

Költők, akik költői példaképükről, Batsányiról írtak verseket

Május 12-e késő délután-
ján, a Batsányi Emlékhét 
zárásaként, koszorúzás-
sal, gyertyagyújtással 
tisztelegtek a 260 évvel 
ezelőtt Tapolcán szüle-
tett költő, politikus em-
léke és életműve előtt. 

A Batsányi nevét viselő 
iskolák, kulturális csopor-
tok, Tapolca Város Önkor-
mányzatának képviselői, 
az Egységben Tapolczáért 
Egyesület tagjai, illetve a 
Batsányi Emléknapokat 
szervező Tapolcai Város-
szépítő Egyesület kép-
viselői a Batsányi János 

Művelődési Központban 
lévő Batsányi mellszo-
bornál, illetve a városi te-
metőben, a költő sírjánál 
helyezték el koszorúikat, 
mécseseiket. A kultúr-
házban a Batsányi Nép-
dalkör, a sírnál a Batsányi 
Kórus tagjai adtak ünnepi 
műsort. Somogyi Gergely 
a Batsányi gimnázium 
tizedikes tanulója a Tűnő-
dés című Batsányi János 
verssel tisztelgett Tapolca 
nagy szülötte előtt, majd 
Németh János, a Bárdos 
székhelyintézmény taná-
ra mondott megemlékező 
beszédet. /tl/

Tisztelgés Batsányi János sírjánál

Németh István Péter előadása a városi könyvtárban

A reptér című sláger lelkes előadása a kisdiákoktól Fotó: tl 

A Batsányi Kórus előadása a költő sírjánál         Fotó: tl

A gyerekek
tanáraik
irányításával
megmutatták 
tudásuk, 
tehetségük 
legjavát a Batsányi
gálán



6    TAP     LCAI ÚJSÁG KULTÚRA 2023. május 26.

A Bárdos Lajos Általá-
nos Iskola Batsányi János 
tagintézményének aulá-
jában berendezett kiál-
lítással, megemlékezé-
sekkel és koszorúzással 
hivatalosan is elkezdő-
dött a május 8-tól 12-ig 
tartó Batsányi Emlékhét 
rendezvénysorozat. A 
nyitóeseményen az isko-
la vezetése, pedagógusai 
és diákjai mellett, a város 
polgármestere, alpolgár-
mesterei és a városszépí-
tő egyesület alelnöke is 
részt vett.

A fiatalok palotás tán-
cát és Kecskés Zsombor 7. 
osztályos tanuló, Batsányi 
János A magyar lantos 
című versének szavalatát 
követően, Dobó Zoltán 
polgármester osztotta 
meg gondolatait a jelen-
lévőkkel. Elsősorban a 
diákokhoz intézve szavait, 
de a város köszönetét is 
tolmácsolta a szervezők-
nek. Rámutatott, Batsányi 
János egy igazi példakép, 
akinek kalandos, sokszor 
szenvedésekkel teli élete 
volt, de értékes és örökér-
vényű mondanivalót fo-
galmazott meg verseiben. 
– Minden évben érdemes 
megállnunk egy pillanat-
ra, végiggondolni az ő 
munkásságát, hiszen híres 
költőnk életművét megis-
merve, jobbá, okosabbak-
ká, erősebbé válhatunk mi 
magunk is- üzente Dobó 
Zoltán a gyerekeknek. 
Mezőssy Júlia ötödikes, 

Varga Georgina és Varga 
Zsóka nyolcadikos tanu-
lók rövid színielőadásban, 
a jelenkor tükrében idéz-
ték meg Petőfi Sándor és 
Batsányi János gondolata-
it, hitveseik, Szendrey Jú-
lia és Baumberg Gabriella 
elképzelt beszélgetését 
előadva. 
Dr. Komjátiné Nyakó Györ-
gyi tagintézményvezető 
arról beszélt, hogy 
260 év távolából is 
visszazengenek Batsányi 
János dalai, gondolatai az 
élők szívében. – Kiváló 
költő és politikus volt, aki 
nem csak a magyar iroda-
lom történetének jelentős 
alakja, hanem valódi pél-
dakép a mai fiatalok szá-
mára. Az ő életéből merít-
ve ráébredhetünk arra, ha 
valamit nagyon akarunk, 
és azért keményen dol-
gozunk, akkor elérhetjük 
céljainkat. Sok évvel ez-
előtt, amikor elődeink el-

indították a Batsányi He-
tet, vele átadtak nekünk 
egy szellemi örökséget, 
amit mi saját értékeink-
kel gazdagítva elszántan 
őrzünk és továbbviszünk- 
fogalmazott Komjátiné 
Nyakó Györgyi, aki felvá-
zolta és méltatta a Batsá-
nyi Hét programjait, köz-
tük az Aranytoll megyei 
helyesíró verseny jelentő-
ségét is, amely hozzájárul 
a Batsányi által is nagyra 
becsült anyanyelv szép-
ségeinek megőrzéséhez. 
A köszöntő gondolato-
kat követően Bajner Imre 
igazgató és Dobó Zoltán 
polgármester koszorút 
helyezett el az iskola elő-
terének falán lévő Batsá-
nyi domborműnél, majd 
Komjátiné Nyakó Györ-
gyi tagintézményvezető 
és Csatári Nikolett tanár-
nő hajtott fejet Baumberg 
Gabriella emlékművénél. 
/tl/

Megnyitó a Batsányi tagintézményben

Korhű ruhákban megidézett XVIII. század        Fotó. tl

Stílusosan a Madarak 
és a fák napján (május 
10-én), a Batsányi tag-
intézmény és a Bárdos 
székhelyintézmény kis-
diákjainak, pedagógu-
sainak részvételével fel-
avatták a közelmúltban 
elkészült, az Európa 
Kulturális Fővárosa pro-
jekt mikrotámogatásával 
megvalósult Szentkút 
parkot, amelyet Csonka 
Nándor esperes, plébá-
nos szentelt fel. 

Az eseményen köszö-
net járt a megvalósítást 
támogató, a célért sokat 

tevő magánszemélyek-
nek, illetve a pályázatot 
elnyerő Tapolcai Nőklub 
Egyesület és az Egység-
ben Tapolczáért Egyesü-
let tagjainak. A két egye-
sület jelentős közösségi 
munkával mozdította elő 
a kirándulók, a turisták, 
tapolcai és a zalahalápi 
iskolák diákjai, osztályai 
számára egyaránt pihe-
nőhelyet, kikapcsoló-
dási lehetőséget kínáló 
park ügyét. Az avatáson 
műsort adott a Batsányi 
Táncegyüttes és bemutat-
ta táncait a Szenior tánco-
sok csoportja is. /tl/

Emlékpark létesült

Hivatalosan is átadták, megáldották a Szentkút emlék-
helyet a zalahalápi ligetes erdőrészben                  Fotó: tl

Az idén 20 éves Csobánc 
Népdalkör május 20-
án, szombaton tartotta 
hagyományos Pünkös-
di Dalostalálkozóját a 
diszeli közösségi házban, 
ahol a meghívott négy 
vendég együttes pro-
dukciójával fűszerezve, 
egyúttal fennállásuk két 
évtizedét is megünnepel-
ték. Az eseményen egy-
perces néma főhajtással 
megemlékeztek azokról a 
régi népdalköri tagokról, 
akik már az égi kórusban 
énekelnek, illetve a város 
képviselői is megfogal-
mazták gondolataikat a 
nagy múltú helyi dalos 
csoporttal kapcsolatban

A rendezvényre érkezett 
kórusoknak, a dalkörök 
tagjainak elsőként Kócs 
Ida, a vendéglátó tapol-
cai Csobánc Népdalkör 

vezetője köszönte meg, 
hogy elfogadták a meg-
hívást a közös ünneplés-
re. Elmondta, a Csobánc 
Népdalkör múltja mun-
kában, örömökben, sike-
rekben, eredményekben 

gazdag, majd reményét 
fejezte ki, hogy ez a siker 
a jövőben is folytatódik. A 
hagyományőrző csoport 
vezetője minden olyan 
személynek és szervezet-
nek köszönetet mondott, 
akik a népdalkör életét, 

tevékenyégét segítették az 
elmúlt időszakban. Bu-
zás Gyula önkormányzati 
képviselő Tapolca város 
önkormányzatának képvi-
seletében köszöntötte a 20 
éves Csobánc Népdalkört. 
A képviselő elárulta, sze-
mélyesen is nagyon ked-
veli a népdalokat, nótákat 
és családi vonatkozásban 
a néptáncot is, majd rá-
mutatott a Csobánc Nép-
dalkör helyi értékhordozó 
tevékenységére, a magyar 
népi hagyományok meg-
őrzésének fontosságára. 
Tóth Bálint Diszel város-
rész önkormányzati kép-
viselője arról beszélt, hogy 
már gyermekként is is-
merte, hallotta a Csobánc 
Népdalkört, de akkoriban 
még nem kedvelte annyira 
a népi énekeket, a népze-
nét, ám ez mára jelentősen 
megváltozott. – Ma már 

azt is látom, hogy mennyit 
fejlődött az évek alatt a 
Csobánc Népdalkör, hogy 
egyre jobb előadásaik van-
nak, programjaik egyre 
összetettebbek, különle-
gesebbek, illetve általuk 
rendszeresen hallhatjuk 
azokat a népdalokat, ame-

lyeket mindannyian na-
gyon szeretünk – dicsérte 
a helyi dalos csapatot Tóth 
Bálint, aki köszönetet 
mondott azért is, hogy a 
népdalkör messze viszi 
Tapolca és Diszel hírnevét 
az országban. 
            /Írás, fotó:Töreky L./

Barátokkal, szép dalokkal ünnepelte meg 20 éves fennállását a Csobánc Népdalkör

Az ünnepelt helyi népdalkör elsőként lépett színpadra 
a Pünkösdi Dalostalálkozó megnyitóját követően

A hagyományőrző
népdalkör
vezetője szerint
múltjuk
örömökben
sikerekben is
gazdag volt
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Hódmezővásárhelyen 
rendezték a X. Gyar-
mati Kupa elnevezésű 
úszóversenyt. A kétna-
pos megmérettetésre ha-
zánkból és külföldről 30 
egyesület 423 sportolója 
érkezett.

Tapolcáról, az ajkai 
Rája’94 Úszóklubhoz, Far-
kas András edzőhöz átiga-
zolt Németh Emília indult, 
akinek kisebb sérülései 
miatt bizonyos számokból 
vissza kellett lépnie.
Végül nagyon eredmé-
nyesen zárta a versenyt: 
egy évvel idősebbek me-
zőnyében 400 gyorson, 
1500 gyorson aranyérmet, 
400 vegyesen ezüstérmet 

szerzett, egyéni csúcsait 
megúszva. 1500 gyorson 
majd 1 perc időt javítva a 
versenyt követően korosz-
tályában, a 2008-2009-ek 

között a magyar ranglista 
2. helyén áll. 200 gyorson 
4., 200 vegyesen 5-ként 
ért célba. 
            /hg, fotó: helyszíni/

Németh Emília újabb úszó sikerei

Emília egyesületváltását követően is érmeket szerezA holland Fabio Jakobsen nyerte a Tour de Hongrie má-
sodik etapját a Zalaegerszeg és Keszthely közötti 175 ki-
lométeres távon, mely Tapolcát is érintette. Az erős széllel 
és esővel nehezített versenynap nagy előkészületet kívánt a 
várostól és mint kés a vajon suhantak át a bringások. Sü-
meg felől érkeztek, áthaladtak a Deák utcán és mire az em-
ber kettőt pislantott, már városon kívül voltak. /hg/

Sebesen kétkeréken 

Oviolimpián versenyeztek az 
iskolába készülő gyerekek

A hagyományokat foly-
tatva, XVIII. alkalommal 
rendezték meg az Ovi-
olimpia elnevezésű játékos 
vetélkedőt a Csermák Jó-
zsef Rendezvénycsarnok-
ban.

Minden tapolcai óvodából, 
az iskolába készülő gyere-
kek csoportja versengett 
egymással a vidám sportos 
délelőttön, melyen a gyor-

saságé és az ügyességé volt a 
főszerep, de senki sem távo-
zott üres kézzel. A vetélke-
désen a közös bemelegítést 
követően, a nagycsoporto-
sok sor-és váltóversenyeken 
vettek részt, majd a közös 
játék után a versenyző csa-
patok serleget, oklevelet és 
ajándékot vehettek át. A ki-
sebbek lelkesen buzdították 
társaikat a lelátóról a küz-
delemben. /hg/

A BOK csarnokban (Bu-
dapest Olimpiai Köz-
pont) rendezték meg az 
utánpótlás vívók legna-
gyobb hazai eseményét, 
a 6. Sulivívó találkozót, 
azaz a Diákolimpiát.

Nyolc évvel ezelőtt indult 
ez a rendezvény kisebb 
sportcsarnokokban és 
most már a BOK csarnok 
is lassan kicsinek bizo-
nyul. A négynapos ren-
dezvényen csaknem há-
romezer diák vett részt. 
A Tapolca Vívóklubot is 
szép számmal képvisel-
ték a fiatalok, összesen 
40 fővel vettek részt a 
Diákolimpián, ahonnan 
9 érmet hoztak haza a 
klubnak és az iskoláknak. 
Szembetűnő a fejlődés 
az egyesületnél, hiszen 2 
évvel ezelőtt 20 gyermek 
vívott Tapolcán, most 
csak ezen a versenyen 40 
indulót nevezett a klub, 
tavaly 3 érmet szereztek, 
idén 9-et. „- Nagyon büsz-
kék vagyunk a gyerekek-
re. Több napon keresztül 

egyéniben és csapatban is 
harcosan, bátran küzdöt-
tek.” – mondta Keszler Dá-
vid edző.
Az érmesek: Nemes Lé-
nárd IV-es korcsoportban 
5. helyen végzett, Piller 
Kristóf II-es korcsoport 6. 
helyezett lett. Hegyi Kris-
tóf a II-es korcsoportban 
8., Süketes Miklós az V-ös 
korcsoportban 5., Szalma 
Sára az V-ös korcsoport-
ban 6., míg Konkoly Evelin 
az V-ös korcsoport 8. he-

lyét szerezte meg. A II-es 
korcsoport fiú csapata 1. 
helyezett lett, a csapatot 
Piller Kristóf, Hegyi Kris-
tóf és Puskás Máté alkotta. 
A V-ös korcsoportos lány 
csapatok közül, a Tar-
soly Borbála, Cséri Sára, 
Czeiner Flóra összeállítású 
tapolcai különítmény a 2. 
helyen végzett. A VI-os 
korcsoport lány csapata 
3. helyezett lett, Konkoly 
Evelinnel, Szalma Sárával 
és Kovács Fannival. /hg/

Az országos Diákolimpián is szép 
sikereket értek el a tapolcai vívók

A Diákolimpián aranyérmet szerző csapat (balról 
jobbra: Piller Kristóf, Hegyi Kristóf, Puskás Máté) 

Izgalmas sorversenyeken mérték össze tudásukat és 
gyorsaságukat az óvodások          Fotó: helyszíni felvétel

A Tapolca VSE sakkszak-
osztálya a közelmúltban 
több országosan elismert 
versenyen is szépen szere-
pelt.

Először az országos Diák-
olimpián remekeltek a vá-
ros sakkozói, ahol Varga 
Judit ezüstérmes lett, de 
Kasnya Péter, Angelina 

Alexandrova és Tóth Bar-
nabás is az élcsoportban 
végzett. Ezt követően zá-
rult a 2022/2023-as NB1-es 
idény, amelyben a tapolcai 
csapat az előkelő 3. helyet 
szerezte meg.
Az áprilist Miskolcon zárta 
a csapat, ahol az Országos 
Rapid döntőre került sor. 
Az U18 leány korcsoport 

országos bajnoka, Ange-
lina Alexandrova lett, Ist-
vándi Lajos tanítványa, 7. 
helyen végzett az U14- es 
fiúk között Tóth Barnabás, 
Buzás Bertalan és Paréj Jó-
zsef edzők segítségével.Az 
élcsoportban végzett még: 
Varga-Szabó Zóra, Korán 
Katalin, Illés Márk, Samu 
Regina és Kasnya Péter. /hg/

Szép eredmények a sakkozóktól

Az NB1 bronzérmes csapata         Fotó: helyszíni felvétel
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2023. 05. 12.
Mógor Éva Katalin

Kiss Péter Pál
2023. 05. 19.
Dobó Dorina
Nagy András
2023. 05. 19.

Kalbaszov Renáta
Egerváry Krisztián

2023. 05. 20.
Joó Annamária Zsófia
Dudás Ferenc László

Házasságkötés

A járdányis testvérpár a 
március 8-án, a győri terü-
leti válogatóról továbbjut-
va, 2023. május 12-14-e kö-
zött, Debrecenben a XIII. 
Országos Kodály Zoltán 
Szolfézs- és Népdaléneklé-
si Verseny országos döntő-
jén több, mint nagyszerűen 
szerepelt. Király Alex a II. 
korcsoportban indult és 1. 
helyen végzett, míg test-
vére Király Emőke a IV. 
korcsoportosok között a 3. 
helyet szerezte meg, ő még 

különdíjat is kapott imp-
rovizációért, műdalének-
lésért és népdaléneklésért. 
A művészeti versenyen Ta-
nári különdíjban részesült 
Haga Kálmán, aki kiváló 
felkészítő tanári munká-
jáért kapta az elismerést.         
/Írás:tl, fotó: helyszíni/

Emőke és Alex a 
legjobbak között




